
Popularizace šachu – Šachy na nádraží! 

Šachy vyžadují strategické a kritické myšlení, což údajně podporuje vývoj části mozku, která je 
odpovědná za empatii, důvěru, kreativitu, vytváření vizí a za rozhodování ve složitých situací. 
V konečném důsledku to může mít vliv na lepší rozhodování jedince ve všech oblastech života a na 
omezení nezodpovědných a riskantních kroků. 

V jedné písničce se zpívá: „šachy do života nepatří“. Já si naopak myslím, že zkušenosti ze šachu nám 
mohou pomoci i v praktickém životě. Viz například nepodceňování soupeře anebo boj do poslední 
reálné naděje. Vezměte si také to, kolik „hlupáků“ v životě potkáte. Přitom šachová hra by mohla 
jejich počet snížit. A i proto je dobré propagovat šachovou hru. 

A tak vznikla nová šachová akce, která nese název „Šachy na nádraží“. Platí přednostně pro vlaková 
nádraží, ale je ji možno uskutečnit i na nádražích autobusových. Byla vyzkoušena, a to docela 
úspěšně, v Kořenově na nádraží vlakovém. Stačí k tomu jen na peron nebo do nádražní haly umístit 
starší stolek se starší šachovou soupravou – lépe po dohodě s provozovatelem. Lidé, kteří čekají na 
vlak, si pak rádi šachy zahrají. Z počátku doporučuji přítomnost klubového šachisty, může si lepšími 
hráči zahrát i sám. Vhodné je také na stolek umístit kontakty na blízký šachový klub, a to včetně 
odkazu na hrací dny. Akce je podobná té známé „Piana na nádraží“. 

Při akci je možno přítomným připomenout výhodnost šachové hry ( i písemně). Šachy mohou totiž 
pomoci mnoha lidem. Jednak žákům ve školách, kteří se pak lépe učí. Nebo podnikatelům při práci. 
Hodně také pomohou seniorům jako prevence proti skleróze a demenci. Neznám staršího šachistu, 
který by takovéto problémy měl. 

Takže, hurá do toho a ono to dobře dopadne! 
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